
 
 
Maxiautogramiáda s pokusem o zápis do Knihy rekordů – reportáž pro JKK 

Vratislav Ebr  - známý propagátor knih a literatury  (jak o sobě říká sEpisovatel), bývalý 
knihkupec, připravil na pondělí 1. prosince 2014 na pražských Vinohradech 

 v Galerii   dosud největší autogramiádu v Praze, v Čechách, v Evropě a možná 
i ve světě. Přihlásilo se do ní kolem 200 osobností naší kultury z řad spisovatelů, dramatiků, 
výtvarníků a ilustrátorů, fotografů, grafiků, novinářů, herců aj., podepisovali svá díla, 
památníčky, fotografie a co jim zájemci o podpis dali pod ruku. 
Ale vezmu to od začátku.  V pondělí jsem se probudila do mrazivého a větrného rána. Moc se 
mi nechtělo z domova, ale byla jsem rozhodnutá jet do Prahy na zmíněnou megaakci. Těšila 
jsem se, že se setkám s milými lidmi, které už jsme poznali v Klučově ,  že poznám nové lidi a 
možná domluvím Literární setkání na jaro 2015. Vlak jel na čas, v Praze bylo o poznání 
vlídnější povětří než na nádraží v Klučově.    
Do Galerie Mánesova 54 jsem dorazila už ve 13 hod., abych si v klidu našla místo a nemusela 
stát (to bych celé odpoledne nevydržela).  Pořadatelé byli milí a pustili mě v předstihu.  
Usadila jsem se v pohodlí na koženou pohovku a sledovala jsem „cvrkot zákulisí“ - postupně 
přicházeli tváře známé i neznámé. Mezi prvními přišla Ivanka Devátá, usadila se vedle mě na 
pohovku. Povídala jsem si Ivankou Devátou, která má v sobě elánu, že by mohla rozdávat. 
Využila jsem situace a požádala jsem o první autogram.  Chodba, kde jsme seděly, se 
postupně zaplňovala, paní Devátá se věnovala dalším zájemcům o autogramy, pak přešla do 
zadní místnosti pro autory. 
Odpolední maxiautogramiádu sledovala a zaznamenávala pelhřimovská Agentura Dobrý 
den. Patronem akce byl  Ivo Šmoldas a Ivanka Devátá, u mikrofonu se střídaly různé 
osobnosti. Pro TV Barrandov dělala rozhovory Zuzana Bubílková. 
Mezi  mnoha  spisovateli a dalšími známými osobnostmi  byl  i nymburský spisovatel Jan 
Řehounek, kterého jsme měli na jaře 2014 v Klučově „na Hrabalovi“.  
Nově příchozí osobnosti obdržely jmenovku a usazovaly se v zadní místnosti, kde byly stoly 
pro podepisující a zbytek prostoru pro lovce autogramů a fotografií.   
Jaké bylo překvapení, když mě jeden pán požádal o autogram. Vysvětlovala jsem mu, že se 
spletl – já nejsem žádná osobnost.  Pán to věděl, chtěl podpis od knihovnice Janiny z Klučova. 
To bylo milé setkání – pan Povýšil byl z Jonáš-klubu a v Klučově byli letos na jaře na 
Literárním setkání „na Hrabalovi“.  Z Jonáš-klubu se ke mně hlásila také Milena Miewaldová. 
Další, s kým jsem se chtěla setkat, byla Eva Gutová z Klubu dobré nálady. Píšeme si, ale 
osobně jsme se neznaly – pan Povýšil nás seznámil.  Paní Gutová je velmi vytížená, ale snad 
se podaří, že někdy přijede i na naše Literární setkání do Klučova. 
Potkala jsem se s fotografem a publicistou Milanem Richtermocem  (také jsme ho měli 
několikrát v Klučově) a věnoval mi nově vydanou sbírku básní Petry Haasové Sonáta, na 
které se podíleli pánové Richtermoc a Šindelář svými fotografiemi. V knihovně máme 1. 
vydání Sonáty. Škoda, že Petra se nemohla této akce zúčastnit.  
Svou čínskou motorku YUKI 200, představil Petr Hošťálek, na které objel celý svět a o svých 
cestách napsal jednu z dalších knih „Sůva ze smrčí“ (na zmíněné motorce přijel do Galerie až 
z Klatov a v noci zase odjede zpět) .  Je sběratelem motorek – viz  museum  
http://www.motomuseum.cz/ 

http://www.motomuseum.cz/


Za smíchovskou obec baráčníků se jménem jejím a konšelstva dostavilo několik krojovaných 
členů s rychtářem Oldou Kouřimským. 
Zajímavou osobností  je Ivan Chrasten - mytolog (syn botanika Václava Větvičky) - . viz 
http://modranskazvonice.cz/?p=216 
V 16.30 jsem se konečně dočkala Jarušky Pechové spisovatelky a básnířky. Domluvily jsme si 
předběžně jarní Literární setkání v Klučově. Termín si upřesníme. Ještě čekám na paní Inku 
Delevovou malířku a básnířku, kterou bych ráda také pozvala do Klučova.  Dočkala jsem se a 
paní Inka pozvání přijala. Dostala jsem její  půvabný obrázek andělů i s podpisem. 
 
Poznala jsem knihovnici Stáňu Řádkovou z knihovny Vráti Ebra v Přišimasech, které nejsou 
daleko od Klučova, a věřím, že navážeme spolupráci. 
 
Povídalo se hezky, ale nemohla jsem zůstat do samého konce, potřebovala jsem stihnout 
vlak v 18 hod., proto jsem se po 17. hod. rozloučila. Venku pršelo, byla zima, ale došla jsem 
v pořádku na tramvajovou zastávku. Trochu jsem promokla než přijela tramvaj , na nádraží 
jsem přijela před 18 hod. Vlak z Kolína měl 20 min zpoždění, tak jsem ještě chytila vlak, který 
normálně jezdí v 17.45, ale dnes odjel v 18.10 hod. Dojeli jsme jenom do Úval a konec. 
Namrzla trolej …. ,  strojvůdce se snažil vlak rozjet, ale marně.  V 19 hod. na mne čekala 
kamarádka Marcela s manželem na nádraží v Klučově, abych nemusela jít potmě …  Mobilem 
mě upozornila, abych sama nevycházela z vlaku, že to venku hrozně klouže, pomohou mi 
vystoupit. Později jsme se spojily telefonem a  domluvily jsme se, že pojedou domů, protože 
netušíme, kdy se vlak rozjede, až budeme v Brodě, zavolám. Po 20. hodině nám průvodčí 
sdělil, že vlak se asi dnes nerozjede… No, nebudu to protahovat, několikrát jsme si ještě 
telefonovaly a ve 22 hod. pro mne přijela Marcela s manželem a z vlaku mě skoro vynesli, 
protože nástupiště bylo jako zrcadlo. Jirka jel opatrně a za chvíli jsme byli doma v teple a celí. 
 
foto http://knihovna-klucov.rajce.idnes.cz/2014_Maxiautogramiada_1.12._2014 
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